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Zápis ze schůze POO ČSV , která se konala  

v úterý 7. února 2023 v 16.00 hod                 

v kanceláři ve Znojmě 

 

 

Přítomni: Pavelková, Kauer, Illek, Příkazský, Texl 

Omluven: Chmelík 

Program:   

1) zúřadování vzorků měli na varroázu x SVÚ Jihlava 

2) zúřadování vzorků měli na MVP 

3) objednávka léčiva na jarní ošetření včelstev 

4) výroční členské schůze jednotlivých ZO 

5) výplata dotace 1. D, kontrola úplnosti podkladů pro svaz 

6) příprava výroční schůze okresní organizace ČSV 

   ( místo, program, účastníci, občerstvení, zprávy) 

7) Aktuální pravidla pro čerpání dotace EU, krajské dotace 

8) Diskuze, závěr (zdravotní stav včelstev) 

Ad. 1) Vzorky měli na vyšetření přirozeného spadu roztočů varroa d. odevzdaly všechny 

spolky ve včelařské prodejně v Příměticích, kde byly 7.2.2023 předány kurýrní službě k odvozu do 

laboratoře SVÚ Jihlava.  

Ad. 2) Vzorky měli na vyšetření MVP byly začátkem ledna odeslány do VÚVč Dol. Aktuálně 

přicházejí spolkům, které se do akce zapojily, výsledky vyšetření. Původní záměr vyšetřit v této 

akci severovýchod okresu (ZO Miroslav, Miroslavské Knínice, Moravský Krumlov, Vémyslice, 

Višňové a Mikulovice) jsme museli přehodnotit a to z důvodu vysokých úhynů včelstev v této 

oblasti.  Abychom využili přidělený limit vzorků pro náš okres, nabídli jsme volné kapacity i 

ostatním spolkům v okrese. Do akce se tak zapojili i včelaři ze ZO Znojmo, Vranov nad Dyjí, 

Olbramkostel, Hrušovany nad Jevišovkou, Jaroslavice a Dyjákovice. Z došlých výsledků je patrné, 

že nález MVP v našem okrese je zatím negativní, chybí výsledky vyšetření ZO Vémyslice. V rámci 

JMK byly zachycené dva pozitivní vzorky v okrese Hodonín a Břeclav. 

Ad. 3) Od výsledků vyšetření včelstev na varroázu se bude odvíjet objednávka léčiv na jarní 

ošetření. Jakmile nám SVÚ Jihlava výsledky pošle, musí jednotlivé spolky provést neprodleně 

objednávku v CISu, aby případné povinné přeléčení proběhlo co nejdříve a splnilo tak svůj účel. 

Ad. 4) V současné době probíhají výroční členské schůze v jednotlivých ZO. Z důvodu 

vysokých úhynů včelstev od podzimu 2022 je nutné na schůzích včelařům připomínat zásady 

prevence proti včelím nemocem a parazitům, jakož i probrat vhodnost jednotlivých léčebných 
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prostředků. Každý včelař je zodpovědný za svá včelstva, celoroční tlumení varroázy se stává 

nutností.  

Ad. 5) K dnešnímu dni odevzdalo vyúčtování výplaty dotace 1.D celkem 14 spolků, chybí 

podklady od ZO Mikulovice, Prosiměřice a Jevišovice. Členové POO provedou kontrolu 

odevzdaných vyúčtování, zajistí odstranění chyb a nedostatků a následně tyto materiály budou 

hromadě odeslány na svaz. U některých včelařů došlo ke krácení dotace, popř. jejímu zamítnutí, 

protože byly shledány rozdíly v počtu včelstev uvedených v požadavku o dotaci a v hlášení na 

ČMSCH Hradištko. V této souvislosti doporučujeme všem spolkům, aby přiměly své členy ke 

komunikaci s „Hradištkem“ výhradně elektronicky. Při vyúčtováni výplaty 1.D se nejčastěji 

vyskytují tyto chyby: nekompletní plné moci, výplata na účet včelaře není doložena originálním 

výpisem z účtu, chybí podpisy a razítka, při výplatě dotace prostřednictvím důvěrníků chybí 

soupiska jednotlivých výplatnic. 

Ad. 6) Výroční členská schůze VOO ČSV Znojmo se bude konat koncem března, popř. 

začátkem dubna 2023. Schůze proběhne ve všední den v kanceláři ve Znojmě. Členové POO 

sestaví na své březnové schůzi program, zajistí vyhotovení jednotlivých zpráv, občerstvení a 

rozešlou pozvánky všem členům VOO a OKK Znojmo. 

Ad. 7) V druhé polovině února bude možné žádat o krajské dotace JMK. Žadateli mohou být 

pouze právnické osoby, v našem případě tedy spolky, nikoliv jednotliví včelaři. V pátek 10.2.2023 

(jak už jsme avizovali) proběhne v Brně seminář pro zájemce o tyto dotace. Evropské dotace se 

nacházejí aktuálně v druhém přechodném období, které končí 31.7.2023. Žádosti je nutné 

předkládat do 15.5.2023 a doklady o nákupu pak do 15.7.2023. 

Ad. 8) Jednotliví členové POO se vyjádřili k aktuální situaci ve věci  úhynu včelstev   

v mateřských ZO. Jedná se o plošný problém, který má zřejmě celý komplex příčin (kázeň včelařů, 

účinnost léčiv, lokální převčelení, přesuny včelstev,…). 

Přístup k zavádění a užívání datových schránek jednotlivými spolky je zatím poměrně chladný.  

K další existenci a podobě svazového periodika Včelařství je nutné uvést, že od klasické papírové 

podoby by se nemělo upouštět, elektronická verze časopisu není odpovídající náhradou. 

Bylo rovněž připomenuto, že po uzavření účetnictví za rok 2022 je povinnost každého spolku 

provést  v CISu zpracování protokolu o majetku a závazcích a tento po podpisu statutárním 

orgánem (předseda a jednatel ZO, OO) zaslat na svaz.  

 

 

                                                                                                           Zapsal František Texl      

 


